

Samir Nass Discusses With the Egyptian and Italian Ambassadors the Promotion of Bilateral Trade

Bahrain Chamber Chairman Samir Nass received Egypt's Ambassador to Bahrain Reham Khalil and Italian Ambassador to Bahrain Andrea Catalano at the Chamber's headquarters in the presence of members of the Chamber's Board of Directors.

Nass praised the bilateral relations between the Kingdom of Bahrain and Egypt, expressing the Chamber's aspiration to enhance bilateral trade opportunities through joint ventures. He stressed the importance of promoting trade exchanges in promising sectors such as agriculture, real estate, and information technology. For her part, the Egyptian ambassador praised the Chamber's efforts in supporting economic relations between Bahrain and Egypt, expressing her appreciation for the cooperation efforts that led to an increase in trade exchange. She also praised Bahrain's development policy and the progress it is witnessing in various fields, making it an important investment destination, especially in the commercial and industrial sectors.

During his meeting with the Italian ambassador, NASS discussed strengthening bilateral relations to achieve economic growth, especially in the fields of pharmaceuticals, aluminum, vocational education, and tourism. For his part, Catalano praised the distinguished efforts of the Bahrain Chamber in promoting cooperation and commercial investments between the two countries. He stressed the commitment of the Italian government to strengthen bilateral relations at all levels to achieve common interests.

Source (Bahrain Chamber, Edited)

سمير ناس يبحث مع السفيرين المصري والإيطالي تعزيز التجارة الثنائية



استقبل رئيس غرفة البحرين سمير ناس سفيرة مصر لدى البحرين ريهام خليل والسفير الإيطالي لدى البحرين أندريا كاتالانو في مقر الغرفة بحضور بعض أعضاء مجلس إدارة الغرفة.

وأشاد ناس بالعلاقات الثنائية بين مملكة البحرين ومصر، معرباً عن تطلع الغرفة إلى تعزيز الفرص التجارية الثنائية من خلال المشاريع المشتركة. وشدد على أهمية تعزيز التبادلات التجارية في القطاعات الواعدة مثل الزراعة والعقارات وتكنولوجيا المعلومات. من جانبها، أشادت السفيرة المصرية بجهود الغرفة

في دعم العلاقات الاقتصادية بين البحرين ومصر، معربة عن تقديرها لجهود التعاون التي أدت إلى زيادة التبادل التجاري. كما أشادت بسياسة البحرين التنموية وما تشهده من تقدم في مجالات متعددة، مما يجعلها وجهة استثمارية مهمة، خاصة في القطاعين التجاري والصناعي.

وناقش ناس خلال لقائه بالسفير الإيطالي تعزيز العلاقات الثنائية لتحقيق النمو الاقتصادي، لا سيما في مجالات الأدوية والألمنيوم والتعليم المهني والسياحة. من جانبه، أشاد كاتالانو بجهود غرفة البحرين المتميزة في تعزيز التعاون والاستثمارات التجارية بين البلدين. مؤكداً التزام الحكومة الإيطالية بتعزيز العلاقات الثنائية على كافة الأصعدة بما يحقق المصالح المشتركة.

المصدر (غرفة البحرين، بتصريف)

أكبر 10 اقتصادات في العالم لعام 2024

أظهر تقرير صادر عن صندوق النقد الدولي، أنّ الولايات المتحدة الأمريكية والصين وألمانيا واليابان والهند أكبر الاقتصادات في العالم في عام 2024، وفقاً لبيانات الناتج المحلي الإجمالي الخاصة بها.

وهذه أكبر 10 اقتصادات في العالم لعام 2024، وفقاً لبيانات الصندوق: الولايات المتحدة الأمريكية بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 2.7 في المئة، الصين بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 4.6 في المئة، ألمانيا بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 0.2 في المئة، اليابان بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي

0.9 في المئة، الهند بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 6.8 في المئة، المملكة المتحدة بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 0.5 في المئة، فرنسا بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 0.7 في المئة، إيطاليا بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 0.7 في المئة، البرازيل بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 2.2 في المئة، وكندا بمعدل نمو الناتج المحلي الإجمالي السنوي 1.2 في المئة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)



Top 10 Largest Economies in the World For 2024

A report by the International Monetary Fund showed that the United States of America, China, Germany, Japan, and India are the largest economies in the world in 2024, according to their GDP data.

These are the 10 largest economies in the world for the year 2024, according to IMF data: The United States of America, with an annual GDP growth rate of 2.7 percent, China with an annual GDP growth rate of 4.6 percent, Germany with an annual GDP growth rate of 0.2 percent, Japan with an annual GDP growth rate of 0.9 percent, India has an annual GDP growth rate of 6.8 percent, the United Kingdom has an annual GDP growth rate of 0.5 percent, France has an annual GDP growth rate of 0.7 percent, Italy has an annual GDP growth rate of 0.7 percent, Brazil has an annual GDP growth rate of 2.2 percent, and Canada has an annual GDP growth rate of 1.2 percent.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

أكثر 10 مطارات ازدهاراً في العالم لعام 2023.. الوصافة عربية!

قادت الزيادة في السفر الجوي الدولي إلى إعادة ترتيب المطارات الأكثر ازدهاراً في العالم، مقارنة بتلك الموجودة في عام 2022.

ووفقاً لمجلس المطارات الدولي (ACI) فإن القائمة الأولية لأكثر 10 مطارات ازدهاراً، يتصدرها مرة أخرى مطار هارتسفيلد-جاكسون أتلانتا الدولي في الولايات المتحدة، والذي استقبل 104.6 مليون مسافر في عام 2023، بزيادة 11.7 في المئة، وفقاً لما نشره موقع "Visa-Guide.World".

وكما في العامين 2022، و2021 كان مطار دبي الدولي هو المطار الأكثر ازدهاراً بأكبر عدد من المسافرين الدوليين. إلا أن بقية القائمة اختلفت بشكل كبير مقارنة بالسنوات السابقة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)



Top 10 Busiest Airports in the World For 2023.. Runner-Up is Arabic!

The increase in international air travel has led to the rearrangement of the busiest airports in the world, compared to those in 2022.

According to Airports Council International (ACI), the preliminary list of the 10 busiest airports is again topped by Hartsfield-Jackson Atlanta International Airport in the United States, which handled 104.6 million passengers in 2023, an increase of 11.7 percent, according to the website "VisaGuide.World".

As in 2022 and 2021, Dubai International was the busiest airport with the highest number of international passengers. However, the rest of the list differed significantly compared to previous years.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

تعافي اقتصاد السعودية سيستمر على مدار 2024 وسيجتاز التوقعات

كشفت مؤسسة كابيتال إيكونوميكس البحثية عن أنّ الاقتصاد السعودي خرج من دائرة الركود في الربع الأول من العام الجاري، متوقعة أن يواصل تعافيه على مدار العام الجاري وأن يحقق أداء أقوى قليلاً من معظم التوقعات الحالية.

وأظهرت البيانات نمو الناتج المحلي الإجمالي بمعدل 1.3 في المئة على أساس فصلي، بينما تراجعت حدة وتيرة الانكماش على أساس سنوي من 4.3 في المئة في الربع الأخير من العام الماضي إلى 1.8 في المئة في الربع الأول من هذا العام.

وكشفت الهيئة العامة للإحصاء السعودية عن انكماش الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي للمملكة 1.8 في المئة على أساس سنوي في الربع الأول من العام الجاري، وعزت ذلك إلى انكماش النشاط النفطي 10.6 في المئة، بينما سجلت الأنشطة غير النفطية نمواً 2.8 في المئة.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)



Saudi Arabia's Economic Recovery will Continue Throughout 2024 and will Exceed Expectations

Capital Economics revealed that the Saudi economy emerged from recession in the first quarter of this year, expecting it to continue its recovery throughout the year and achieve a slightly stronger performance than most current forecasts.

The data showed that GDP grew at a quarterly rate of 1.3 percent, while the pace of contraction eased year-on-year from 4.3 percent in the fourth quarter of last year to 1.8 percent in the first quarter of this year.

The Saudi General Authority for Statistics revealed that the Kingdom's real GDP contracted 1.8 percent year-on-year in the first quarter of this year, attributing this to a contraction in oil activity by 10.6 percent, while non-oil activities recorded a growth of 2.8 percent.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

■ Kuwait's Trade Balance Surplus Fell by 9.9% in January

Data released by Kuwait's Central Bureau of Statistics showed that the trade balance surplus recorded 1.15 billion dinars in January, down almost 10 percent year-on-year, from 1.27 billion a year ago. Imports fell to 939.5 million dinars in January, compared to 1.015 billion dinars a year ago, while exports recorded 2.088 billion dinars, compared to 2.291 billion dinars in the corresponding period.

Exports of oil and its derivatives amounted to 1.9 billion dinars in the first months of this year, down significantly from 2.15 billion dinars in the same period of 2023.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



■ تراجع فائض الميزان التجاري للكويت 9.9% في يناير

أظهرت بيانات صادرة عن الإدارة المركزية للإحصاء في الكويت، تسجيل فائض الميزان التجاري 1.15 مليار دينار خلال يناير (كانون الثاني) بانخفاض 10 في المئة تقريباً على أساس سنوي، من 1.27 مليار قبل عام. وتراجعت الواردات إلى 939.5 مليون دينار في يناير، مقابل 1.015 مليار دينار قبل عام، بينما سجلت الصادرات 2.088 مليار دينار، مقارنة مع 2.291 مليار في الفترة المقابلة.

وبلغت صادرات النفط ومشتقاته 1.9 مليار دينار في أول شهور العام الحالي، بانخفاض كبير عن 2.15 مليار دينار في الفترة نفسها من 2023.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ The UAE's International Reserves Exceed the AED 700 Billion Barrier

The international reserves of the Central Bank of the UAE exceeded the barrier of AED 700 billion, for the first time in its history, by the end of February 2024, and reached AED 707.25 billion, a growth of 1.86 percent, or the equivalent of AED 12.94 billion on a monthly basis, compared to AED 694.31 billion at the end of January 2024, according to statistical data issued by the Central Bank.

The Central Bank's international reserves grew by 5.03 percent, or 33.84 billion dirhams, compared to 673.41 billion dirhams at the end of December 2023. The international reserves of banks also exceeded the barrier of half a trillion dirhams, for the first time in their history, and reached 507.60 billion dirhams by the end of February 2024, a growth of 5.92 percent, or the equivalent of 28.38 billion dirhams on a monthly basis, compared to 479.22 billion dirhams by the end of January 2024.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



■ الاحتياطات الدولية للمركزي الإماراتي تتجاوز حاجز 700 مليار درهم

تجاوزت الاحتياطات الدولية لمصرف الإمارات المركزي حاجز 700 مليار درهم، للمرة الأولى في تاريخها، بنهاية شهر فبراير/ شباط 2024، ووصلت إلى 707.25 مليار درهم، بنمو 1.86 في المئة، أو ما يعادل 12.94 مليار درهم على أساس شهري، مقارنة مع 694.31 مليار درهم بنهاية يناير/ كانون الثاني 2024، بحسب البيانات الإحصائية الصادرة عن المصرف المركزي.

ونمت الاحتياطات الدولية للمصرف المركزي بنسبة 5.03 في المئة، أو ما يعادل 33.84 مليار درهم، مقارنة مع 673.41 مليار درهم بنهاية ديسمبر/ كانون الأول 2023. كما تجاوزت الاحتياطات الدولية للبنوك حاجز نصف تريليون درهم، للمرة الأولى في تاريخها، ووصلت إلى 507.60 مليار درهم بنهاية فبراير 2024، بنمو 5.92 في المئة، أو ما يعادل 28.38 مليار درهم على أساس شهري، مقارنة مع 479.22 مليار درهم بنهاية يناير 2024.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Egypt's Net Foreign Assets Deficit Records \$17.8 Billion

Egypt's net foreign assets deficit fell by \$17.8 billion in March, the second month of decline, after remittances, foreign portfolio investment, and a \$5 billion payment from the UAE flowed into the country, data showed.

Egypt devalued its currency on March 6 and increased the value of the facility agreement with the International Monetary Fund by \$8 billion, leading to increased portfolio investments and remittances. The CBE's foreign assets increased by \$3.5 billion and its foreign liabilities decreased by \$3.9 billion, reflecting an improvement in Egypt's external financial position.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



■ صافي عجز الأصول الأجنبية في مصر يسجل 17.8 مليار دولار

أظهرت بيانات البنك المركزي المصري انخفاض صافي عجز الأصول الأجنبية في مصر بمقدار 17.8 مليار دولار في مارس/ آذار، وهو ثاني شهر من الانخفاض، بعد تدفق التحويلات المالية واستثمارات المحافظ الأجنبية ودفعة بقيمة خمسة مليارات دولار من الإمارات إلى البلاد.

وخفّضت مصر قيمة عملتها في 6 مارس وزادت قيمة اتفاق التسهيل مع صندوق النقد الدولي بـ 8 مليارات دولار، مما أدى إلى زيادة استثمارات المحافظ والتحويلات المالية. وارتفعت الأصول الأجنبية للبنك المركزي بـ 3.5 مليارات دولار وانخفضت التزاماته الأجنبية بـ 3.9 مليارات دولار، مما يعكس تحسن في موقف مصر المالي الخارجي.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

Foreign Investment In Europe Has Declined... Germany is the Most Affected

A survey showed that foreign direct investment in Europe fell 4 percent last year, while Germany saw a sharp decline of 12 percent amid concerns about a slowing economy and energy security. This is the first annual decline in the number of FDI projects registered in Europe since the COVID-19 pandemic, following increases in 2021 and 2022. Foreign investment in the region is 14 percent lower than its 2017 peak.

According to the survey conducted by EY Services Group, companies attributed the decline to volatile energy prices, turbulent domestic policies, and the introduction of new regulations on an ongoing basis in areas ranging from artificial intelligence to sustainability and data protection.

Source (Al-Raya Kuwaiti Newspaper, Edited)

Qatar Chamber Launches GCC Economic Integration Initiative

Qatar Chamber Chairman Sheikh Khalifa bin Jassim Al Thani stressed the importance of the role played by the Federation of GCC Chambers as the official representative of the Gulf private sector, pointing to the importance of holding a consultative meeting between their Excellencies the Ministers of Commerce and Industry and their Excellencies the Chairmen of the Council of Federation and Chambers of Commerce and Industry in the Gulf Cooperation Council to discuss mechanisms to promote economic growth in the GCC countries and enhance economic cooperation and integration among member states.

In his intervention during the consultative meeting, he pointed out that the consultative meeting, which comes in implementation of the directives of their Majesties and Highnesses, the leaders of the Gulf Cooperation Council (GCC), to support the private sector and enhance its pivotal role in the comprehensive development process witnessed by our countries, reflects the keenness of the wise leadership of the GCC countries to discuss all issues and issues related to deepening economic and trade cooperation among the GCC countries.

He stressed the Qatar Chamber's aspiration for more cooperation with the federations and chambers of the Gulf Cooperation Council countries, more cooperation and partnership between the Qatari private sector and its counterpart in the brotherly Gulf countries, and strengthening the partnership between the public and private sectors in the GCC countries. He reviewed the "Made in the Gulf" initiative, which is an initiative launched by the Qatar Chamber, which aims to promote economic integration for industrial development, maximize the benefit of the positive mental image of the products of the Gulf countries, support the increase of joint projects between the Gulf private sector or between the government and private sectors, in addition to exploiting the economic zones in the GCC countries, which amount to more than 60 zones.

He said that the initiative contributes to achieving the Gulf trends to reach economic citizenship, accelerating the process of exchanging goods at customs ports for Gulf products, encouraging local and foreign investments in the industrial sector, and raising the efficiency of the special economic zones in the GCC countries.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)

تراجع الاستثمار الأجنبي في أوروبا.. وألمانيا الأكثر تضرراً



أظهر مسح انخفاض الاستثمار الأجنبي المباشر في أوروبا بنسبة 4 في المئة العام الماضي، فيما شهدت ألمانيا تراجعاً حاداً وصل إلى 12 في المئة وسط مخاوف في شأن تباطؤ الاقتصاد وأمن الطاقة. ويعدّ هذا هو أول هبوط سنوي في عدد مشاريع الاستثمار الأجنبي المباشر التي يتم تسجيلها في أوروبا منذ جائحة «كوفيد-19»، بعد ارتفاعات في عامي 2021 و2022. وبهذا يكون الاستثمار الأجنبي في المنطقة أقل بواقع 14 في المئة عن الذروة التي بلغها في 2017.

وبحسب المسح الذي أجرته مجموعة «إي.آي.» للخدمات، أرجعت الشركات التراجع إلى أسعار الطاقة المتقلبة والسياسات الداخلية المضطربة وإدخال لوائح جديدة بصورة مستمرة في مجالات تتراوح بين الذكاء الاصطناعي والاستدامة وحماية البيانات.

المصدر (صحيفة الراية الكويتية، بتصرف)

غرفة قطر تطرح مبادرة للتكامل الاقتصادي الخليجي



أكّد رئيس غرفة قطر الشيخ خليفة بن جاسم آل ثاني، أهمية الدور الذي يضطلع به اتحاد غرف دول مجلس التعاون الخليجي بوصفه الممثل الرسمي للقطاع الخاص الخليجي، مشيراً إلى أهمية انعقاد اللقاء التشاوري بين أصحاب المعالي والسعادة وزراء التجارة والصناعة وأصحاب السعادة رؤساء مجلس اتحادات وغرف التجارة والصناعة بدول مجلس التعاون الخليجي لبحث آليات الارتفاع

بالنمو الاقتصادي بدول المجلس، وتعزيز التعاون والتكامل الاقتصادي بين الدول الأعضاء.

وأشار في مداخلة خلال اللقاء التشاوري، إلى أن اللقاء التشاوري والذي يأتي تنفيذاً لتوجيهات أصحاب الجلالة والسمو قادة دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية بدعم القطاع الخاص وتعزيز دوره المحوري في مسيرة التنمية الشاملة التي تشهدها بلداننا، يعكس حرص القيادة الرشيدة بدول مجلس التعاون الخليجي على بحث كافة القضايا والمسائل المرتبطة بتعميق التعاون الاقتصادي والتجاري بين دول المجلس.

وشدّد على تطعّع غرفة قطر لمزيد من التعاون مع اتحادات وغرف دول مجلس التعاون الخليجي، ومزيد من التعاون والشراكة بين القطاع الخاص القطري، ونظيره في الدول الخليجية الشقيقة، وتعزيز الشراكة بين القطاعين العام والخاص في دول المجلس. واستعرض مبادرة «صنع في الخليج»، وهي المبادرة التي طرحتها غرفة قطر، وتهدف إلى تعزيز التكامل الاقتصادي للتنمية الصناعية وتعميم الاستفادة من الصورة الذهنية الإيجابية عن منتجات دول الخليج، ودعم زيادة المشاريع المشتركة بين القطاع الخاص الخليجي أو بين القطاعين: الحكومي والخاص، بالإضافة إلى استغلال المناطق الاقتصادية في دول المجلس والبالغة أكثر من 60 منطقة.

وقال إنّ المبادرة تسهم في تحقيق التوجهات الخليجية للوصول للمواطنة الاقتصادية، وتسريع عملية تبادل السلع في المنافذ الجمركية للمنتجات الخليجية، وتشجيع الاستثمارات المحلية والأجنبية في القطاع الصناعي ورفع كفاءة المناطق الاقتصادية الخاصة بدول المجلس.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)